

# ***CURRICULUM VITAE***

## **PERSONAL DATA**

Name: Miao Yen Chen, RN, PhD.  
 Current Position: Associate Professor  
 Working Address: 365, Mingde Rd., Beitou District, Taipei City 11219  
 Phone (Office): 886-2-2822-7101 Ext. 3127  
 E-mail Address: miaoyen@ntunhs.edu.tw

## **EDUCATION**

<b>Duration</b>	<b>Institution &amp; Location</b>	<b>Degree</b>	<b>Major Subject</b>
2004-2013	National Yang- Ming University, Department of Nursing, College of Nursing, Taipei, Taiwan	Ph.D.	Nursing
1997-1998	National Yang- Ming University, School of Nursing, Institute of Clinical Nursing, Taipei, Taiwan	MSN	Long-Term Care Rehabilitation Nursing
1992-1995	National Yang- Ming University, Department of Nursing, College of Nursing, Taipei, Taiwan	BSN	Nursing

## **SPECIALTIES & RESEARCH INTERESTS**

1. Long-Term Care
2. Geriatric Nursing
3. Rehabilitation Nursing
4. Swallowing Rehabilitation

## **PUBLICATIONS**

### ***Journals***

1. Hidayat, J., Huang, X. Y., Lin, H. R., Wei, S. J., **Chen, M. Y.\***, Pranata, S. (2022). Exploring the Experience of Stigma among People Living with HIV in Bali, Indonesia: A

- Qualitative Phenomenological Study, *Makara Journal of Health Research*, 26(1):44–50.  
<http://doi.org/10.7454/msk.v26i1.1331>
2. Liu, T. T., **Chen, M. Y.**, Chang, Y. M., & Lin, M. H\*. (2022). A Preliminary Study on the Cultural Competence of Nurse Practitioners and Its Affecting Factors, *Healthcare*, 10(4), 678; <https://doi.org/10.3390/healthcare10040678> (SCIE and SSCI, Impact Factor 3.161)
  3. 潘雯秀、陳妙言\* (2021)•協助一位社區衰弱長者以實證介入方式改善下肢肌力延緩失能之照護經驗•榮總護理，38(1)，63~70。
  4. **Chen, M.-Y.\***, Chou, S.-L., Mu, P.-F., Wang, S.-C., Chang, M.-Y., Lin, H.-H., Chen, K.-H., Hsu, S.-Y., Chen, H.-C., Yang, K.-L., Lee, S.-H., & Lu, N.-J. (2021). Effectiveness of Applying Evidence-based Guidelines for Nurses Training on Nasogastric Tube Care. *Journal of Continuing Education in Nursing*, 52(7). 326~334.  
<https://doi.org/10.3928/00220124-20210611-07> (SSCI, Impact Factor 1.071)
  5. Wang, S. J., & Chen, M. Y.\* (2020). The effects of sunlight exposure therapy on the improvement of depression and daily activity function in post-stroke patients: A RCT Study. *Heliyon*, Volume 6, Issue 7, July 2020, e04379.  
<https://doi.org/10.1016/j.heliyon.2020.e04379> (SCIE, Impact Factor: 3.776)
  6. 巫尚哲、陳妙言\* (2020)•接受外科治療老年人的周全性老年評估 Comprehensive geriatric assessment for older people admitted to a surgical service•健康科技期刊，第六卷第一期，Cochrane Corner。
  7. 簡翠微、劉桂芬、林慧珍、林文絹、林季宜、陳妙言\*(2014)•「繁根、困頓、成長」—新手護生的臨床實習經驗•健康科技期刊，2(1)，1-19。
  8. 林慧珍、林季宜、簡翠薇、劉桂芬、陳妙言、林文絹(2013)•選擇方法、等待成長—基本護理學實習教師之教學經驗•護理雜誌，60(1)，38-47。
  9. 陳春卿、陳妙言\* (2012)•應用感官刺激於一位機構腦性麻痺住民之護理經驗•長期照護雜誌，16 (3)，317-329。
  10. **Chen, M. Y.**, & Lin, L. C. (2012). Nonimaging Clinical Assessment of Impaired Swallowing in Community-Dwelling Older Adults in Taiwan. *The Journal of Nursing Research*, 20(4), 272-280. (SCIE & SSCI)
  11. 林慧珍、林季宜、劉桂芬、簡翠薇、陳妙言、林文絹(2012)•講究方法—等待成長--基本護理實習教師之輔導經驗•護理教育與實證研究全文論文集，1，1-11。
  12. 簡翠薇、劉桂芬、林慧珍、林文絹、林季宜、陳妙言\* (2012)•從門外漢到新手護生的學習經驗：護理教育與實證研究全文論文集•1，12-34。

13. 周成蕙、吳淑芳、梁淑媛、鍾美玲、陳妙言、陳美玲、高千惠、蔡秀鸞(2010)•護生對內外科臨床護理能力鑑定考試之評價•護理雜誌，57(3)，43-50。
14. 陳妙言、林麗嬉(2010)•吞嚥障礙之概念分析•護理雜誌，57(1), 100-105。
15. 吳淑芳、鍾美玲、陳妙言\*、周成蕙、梁淑媛、陳美玲、蔡秀鸞(2009)•護理系學生對內外科護理臨床能力鑑定考試滿意度調查之前趨性初探•護理暨健康照護研究，5(4)，283-292。
16. Li-Chan Lin, Tyng-Guey Wang, **Miao-Yen Chen**, Shiao-Chi Wu, & Michael, J. Portwood. (2005). Depressive symptoms in long-term care residents in Taiwan. *Journal of Advanced Nursing*, 51(1), 30-37. (**SCI & SSCI**)
17. Lin, L.C., Wang, S.C., Chen, S.H., Wang, T.G., **Chen, M.Y.** & Wu, S.C. (2003). Efficacy of swallowing training for residents following strokes. *Journal of advanced Nursing*. 44(5), 469-478. (**SCI & SSCI**)
18. Lin, L.C., Wu, S.C., Shen Chen, H., Wang, T.G., & **Chen, M.Y.** (2002). Prevalence of Impaired swallowing in Institutionalized Elders in Taiwan. *Journal of the American Geriatric Society*. 50(6), 983-1172. (**SCI**)
19. Lin, L.C., **Chen, M.Y.**, Chen, Y.C., & Portwood, M.J. (2001). Psychometrics of a Chinese translation of the swallowing questionnaire. *Journal of Advanced Nursing*. 34(3), 296-303. (**SCI & SSCI**)

## *Conference*

1. Woo, Shan-Che, **Miao-Yen Chen**\* (2022) The Effectiveness of Using Elastic Band Conjunction with Tai Chi in Pre Frailty Elderly At Insitisation to Improve Functional Fitness、Quality of Life and Heart Rate Variability, The 7th International Nursing Research Conference of World Academy of Nursing Science (7th WANS), on October 18-19, 2022 in Taipei, Taiwan.
2. Chia-Jung Wu, **Miao-Yen Chen**\* (2022) Effects of spaced retrieval training program on improving memory decline and constructive ability of elderly with dementia: A Pilot Study, The 7th International Nursing Research Conference of World Academy of Nursing Science (7th WANS), on October 18-19, 2022 in Taipei, Taiwan.

3. Jufri Hidayat<sup>1</sup>, Huang, X. Y., Lin, H. R., Wei, S. J., & **Chen, M. Y.\*** (2022) Exploring Stigma Experience Among People Living with HIV in Ball, Indonesia. e-POSTER presentation at the the 25th East Asian Forum of Nursing Scholars(EAFONS), 21~22 April 2022 in Taipei, Taiwan.
4. Pan, W.-S. & **Chen, M.-Y.\*** (2021). Exploring the effectiveness of life review empirical intervention programs to improve the quality of life of the elderly in the community, e-POSTER presentation at the International Nursing Conference Endorsed by ICN, 2~4 November 2021 in Abu Dhabi.
5. Lu, M.-L. & **Chen, M.-Y.\*** (2021). Effect of music therapy activities in improving the physical fitness, activity and depression in the frailty of the community elderly: A randomized controlled trial study. e-POSTER presentation at the International Nursing Conference Endorsed by ICN, 2~4 November 2021 in Abu Dhabi.
6. **Chen, M.-Y.** (2021). Based on the empirical learning theory, designing e-book digital teaching materials to improve the teaching mode of nursing students' ability to swallowing care – taking the " Difficulty Swallowing Care Practice. e-POSTER presentation at the International Nursing Conference Endorsed by ICN, 2~4 November 2021 in Abu Dhabi.
7. 陳妙言\* (2021) 探討以擴增實境技術(AR)融合數位科技教材提升護理系進修班學生吞嚥照護能力之成效，109 年度教育部教學實踐計畫研究成果交流會，口頭發表，2021.08.10，臺灣：台北。
8. 潘雯秀、陳妙言\*(2020) 協助一位社區衰弱長者以實證介入改善下肢肌力延緩失能之照護經驗，109 年第九屆提升全人醫療暨整合服務研討會，口頭發表，2020.11.20，臺灣：桃園市。
9. Liu, L. Y., & **Chen, M. Y.\*** (2020). Explore the Effectors of Cognitive Behavioral Therapy on the Improvement of Sleep Disorder in Elderly under the Stone Soup Community (B2-259). POSTER presentation at the Taiwan International Nursing Conference Endorsed by ICN, 9 & 12 September 2020 in Taiwan.
10. Wang, J. J., Lin, H. R. & **Chen, M. Y.\*** (2020). Effectiveness of Cross-field Cognitive Training in Improving Community Older Adults' Cognitive Functions. (DT-1018). POSTER presentation at the Taiwan International Nursing conference Endorsed by ICN, 9 & 12 September 2020 in Taiwan.
11. **Chen, M. Y.\***, Chou, S. L., Mu, P. F., Wang, S. C., Chang, M. Y., & Lin, H. H. (2020). Investigating the Effectiveness of Applying Evidence-Based Care Guidelines for Training

Persons-In-Charge of Nursing Institutions on Nasogastric Tube Care (A2-001) POSTER presentation at the Taiwan International Nursing Conference Endorsed by ICN, 9 & 12 September 2020 in Taiwan.

12. Chen, M. Y.\* (2020). Investigating the effectiveness of a situated learning-based experiential camp for fundamental nursing care, POSTER presentation at the 23<sup>nd</sup> East Asian Forum for Nursing Scholars (EAFONS) 2020, to be held on 9 & 11 January 2020 in Chiang Mai, Thailand.
13. 陳妙言\* (2020) 以經驗學習理論為基礎設計電子書數位教材提升護理系學生吞嚥照護能力之教學模式—以「吞嚥困難照護實務」課程為例，108 年度教育部教學實踐計畫研究成果交流會，口頭發表，2020.08.26，臺灣：台北。
14. 張嘉容、林惠如、陳妙言\*(2019). 運用認知刺激實證介入改善失智症老人認知功能之成效，2019 年 8 月 16 日 AAPINA(第卅五次護理研究論文發表會暨兩岸護理學術交流大會)海報發表，台灣台中。
15. Chang, Y. H., & Chen, M. Y.\* (2019). Oral Presentation: The Effectiveness of Physical Function and Balance Improvement by Elastic Band Resistance Training in Pre-frailty Elderly, EAFONS 2019 Conference in Singapore, 17~18 Jan, 2019.
16. Chen Pei-Chun<sup>1</sup>, Tsui Wei Chien<sup>2</sup>, & Miao-Yen, Chen<sup>\*3</sup> (2019). Poster Presentation: Efficacy of an evidence-based cognitive stimulation therapy for people with dementia –An example of a daycare center in New Taipei City in Taiwan, EAFONS 2019 Conference in Singapore, 17~18 Jan., 2019.
17. Lu, M. L. & Chen, M. Y.\* (2019). Poster Presentation: EXPLORING THE EFFECTIVENESS OF MUSIC THERAPY IN PROMOTING THE PHYSICAL AND MENTAL HEALTH OF THE ELDERLY IN THE PRE-FRAILTY OF DEBILITATING, POSTER presentation at the 22<sup>nd</sup> East Asian Forum for Nursing Scholars (EAFONS) 2019, to be held on 17 & 18 January 2019 in Singapore.
18. 盧美鈴、陳妙言\*(2018)•國立清華大學第三屆「音樂與健康促進國際研討會」海報發表主題：探討音樂輔療改善社區衰弱前期老年群體生理與情緒狀態之成效•埔里基督教醫院，日期為 107 年 10 月 19 日-10 月 20 日。
19. 黃玉枚、劉介宇、陳妙言、許智皓，2018 年第九屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：罹患慢性病獨居老人疾病狀況、疾病自我照顧與生活品質相關探討，以臺北市大安區為例，2018.07.04。
20. 陳妙言<sup>1</sup>、劉桂芬<sup>2</sup>、林文絢<sup>3</sup>、簡翠薇<sup>4</sup>、林英<sup>5</sup>、黃慧芬<sup>6</sup>，2018 年第九屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：基本護理學與實驗 OSCE 技術考題發展-使用腋下拐杖，NUR-1062-B-01，2018.07.04。

21. Liao, W. C. & **Chen, M. Y.\*** Using Life Review to Improve Self-esteem and Self-integration of the Elderly in Community, The 2nd APNRC 2017 Conference, Taipei, Taiwan, 2~4 Aug 2017.
22. **Chen, M. Y.\*** & Lin, L. C. Poster Presentation: Developing clinical nursing skills for dysphagia and constructing a nursing model for patients with dysphagia: A case of stroke, The 27th ICN Conference 2017, Barcelona, Spain, 27 May-1 June 2017.
23. 羅一鈞、**陳妙言\***(通訊作者)•運用 Watson 關懷理論合併藝術活動照顧一位護理之家憂鬱住民之護理經驗•第十三屆世界華人地區長期照護會議 Eleventh World Congress on Long Term Care in Chinese Communities，中國大陸北京市，收錄於論文集，2016 年 9 月 24 日~9 月 26 日。
24. 潘家雲、**陳妙言\***(通訊作者)•運用跨專業團隊力量提升護理之家住民自我照護能力之成效•第十三屆世界華人地區長期照護會議 Eleventh World Congress on Long Term Care in Chinese Communities，中國大陸北京市，收錄於論文集，2016 年 9 月 24 日~9 月 26 日。
25. 簡翠薇、陳美麗、**陳妙言**(2016)•融入體驗式學習對長期照護護理人才培育之成效探討•第十三屆世界華人地區長期照護會議 Eleventh World Congress on Long Term Care in Chinese Communities，中國大陸北京市，收錄於論文集，2016 年 9 月 24 日~9 月 26 日。
26. **陳妙言\***、林文絹、簡翠薇、劉桂芬、林英、黃慧芬，2016 年第七屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：透過教學模型檢測「基本護理學與實驗」課程生命徵象技能認證成效，NUR-1041-B-16，2016.07.04。
27. 簡翠薇、**陳妙言**，2016 年第七屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：基本護理學 OSCE 考題發展—胰島素注射（皮下注射），NUR-1041-B-05，2016.07.04。
28. Chang, Y. H., **Chen, M. Y.\*** (2016). Poster Presentation: Effects of Elastic Band Resistance Training on Lower Limb Muscle Strength and Balance in Community-dwelling Older Adults. WNC 2016 Conference in Singapore, 18~19 July, 2016.
29. **Chen, M. Y.**, Yi, G. H., Lai, D. C., & Lin, L. C.\* (2016). Poster Presentation: An investigation of the changes in swallowing function within six months after a stroke. 19<sup>th</sup> EAFONS 2016 in Japan, 14~15 March, 2016.
30. 張允恆、**陳妙言\*** (2015)•以周全性老年評估模式照護一位失智症長者之護理經驗•第十二屆世界華人地區長期照護會議 Eleventh World Congress on Long Term Care in

Chinese Communities, 台灣台北市，收錄於論文集，2015 年 11 月 30 日~12 月 2 日。

31. 林英、林慧珍、林文絢、**陳妙言**、劉桂芬、簡翠薇，2015 第六屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：基本護理學／肌肉注射技術拍攝，NUR-1022-B-16，2015.07.03。
32. **陳妙言**\*，2015 第六屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：基本護理學與實驗技術影片製作—存留導尿技術，NUR-1022-B-14，2015.07.03。
33. **陳妙言**\*，2015 第六屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：長期照護 OSCE 考題發展—進食評估，NUR-1031-B-05，2015.07.03。
34. 劉桂芬、林文絢、**陳妙言**、林慧珍、簡翠薇、林英，2015 第六屆護理實務與教育共構學術論文研討會激勵案成果海報發表：基本護理學／周邊靜脈給液技術光碟製作，NUR-1022-B-15，2015.07.03。
35. **Chen, M. Y.**, Yi, G. H., Lai, D. C., & Lin, L. C.\* Poster Presentation: EFFECTIVENESS OF DYSPHAGIA REHABILITATION WITHIN SIX MONTHS AFTER STROKE BY DIFFERENCE SWALLOWING TRAINING, The 26th ICN Conference 2015, Seoul, Korea, 19-23 June 2015.
36. **陳妙言**\*、陳淑芬、曾慶譽、陳毓慧、賴文萱、王詩涵、黃馨慧、廖婉君、何梅甄(2014)•探討護理之家住民介入園藝活動之成效•第十一屆世界華人地區長期照護會議 Eleventh World Congress on Long Term Care in Chinese Communities，大陸寧波市，Poster Presentation，2014 年 10 月 29 日~11 月 1 日。
37. Lee H.C., Chang S.F., Hsieh C.J., Lin H.P., Ling C.H., Cheng H.S., Yang S.Y., **Chen M.Y.** (2014). Compilation of Dementia Prevention Manual for Elderly. 2014 APGC (Asia Pacific Geriatric Conference), June 6~8, Taipei, 2014.
38. **Chen, M. Y.**, & Lin, L. C. (2013). Oral presentation : Non-Imaging Clinical Assessment of Impaired Swallowing in Community Dwelling Elderly in Taiwan. The 20th IAGG World Congress of Gerontology and Geriatrics, June 23~27, Seoul, Korea, 2013.
39. **Chen, M. Y.**, & Lin, L. C. (2013). Oral presentation : CLINICAL ASSESSMENT FOR SWALLOWING IMPAIRMENT OF THE COMMUNITY DWELLING ELDERLY IN TAIWAN. The 25th ICN Conference 2013, Melbourne, Australia, 18 to 23 May 2013.

40. 陳妙言、簡翠薇、林文絹、林季宜、劉桂芬、林慧珍 (2012). The establishment of basic nursing objective clinical professional competency assessment examination (OSCE) field. 兩岸三地健康照護情境模擬教學成果發表會. 高雄:輔英科技大學. 口頭發表.
41. **Chen, M. Y.**, Chen, M. L. Poster Presentation: Effectiveness of post stroke 3~6 months dysphagia rehabilitation by difference swallowing training. 15th East Asian Forum on Nursing Science (EAFONS) Annual Conference in Singapore, February 23-25, 2012.
42. **Chen, M. Y.**, Poster presentation: non-imaged clinical assessment for swallowing impaired with community elderly people. 11th East Asian Forum on Nursing Science(EAFONS) Annual Conference in Kaohsiung, Taiwan, February 28-29, 2008.